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بیت کوین ریخت
 عرضه بخش��ی از ارزهای خریداری ش��ده به بازار توس��ط معامله 
گران عمده به منظور نوسان گیری باعث کشیده شدن ترمز قیمت 
بیتکوین و سایر ارزهای دیجیتالی شد. برای نخستین بار در سه 
سال اخیر ارزش بیت کوین از ١7 هزار دلار عبور کرده است و انتظار 
می رود این روند صعودی ادامه دار باشد. به گزارش ایسنا بیتکوین 
امس��ال را رویایی س��پری کرده و ارزش آن نسبت به ابتدای سال 
حدود ١.۵ برابر افزایش یافته است. معامله گران ارزهای دیجیتالی 
مدعی هستند که شرایط با سال ٢٠١7 متفاوت است و این ارز می 
تواند حتی کانال ٢٠ هزار دلاری را نیز بشکند. ارزش بازار بیتکوین 
در حال حاضر بیش از ٣٣٠ میلیارد دلار اس��ت. بازدهی هفتگی 
محبوب ترین ارز دیجیتالی جهان به ١١.۵٢ درصد رسیده است. 
طی ٢٤ ساعت گذشته بیت کوین با ثبت افت ٠.١١ درصدی به 
١7 هزار و 7٠٨.٤٢ دلار رس��ید. بالاترین رکورد ثبت ش��ده ارزش 
بیت کوین مربوط به روز هفدهم دسامبر سال ٢٠١7 بوده که در 

آن این ارز به قیمت ١9 هزار و 7٨٣.٠6 دلار رسید. 

ضرورت افزایش پلکانی حقوق کارگران 
 یک کارشناس حوزه کار می گوید:سیاست تعیین دستمزد باید به 
شکلی پیش برود که حقوق ها افزایش پلکانی داشته و دستمزد 
کارگران بر مبنای محاس��به تورم س��بد معیشت آنها تعیین شود.
حمی��د نج��ف در گفت و گو با ایس��نا، ب��ا تاکید بر لزوم افزایش دو 
مرحله ای دستمزد کارگران در سال اظهار کرد: برای خنثی کردن 
آثار مخرب رش��د هزینه ها بر معیش��ت خانوارهای کارگری لازم 
است در نیمه دوم سال هم افزایش مزد داشته باشیم چون قدرت 
خرید کارگران بیش از هر زمان تحت تاثیر نوسان نرخ ارز و رشد 
هزینه ها کاهش یافته است.وی ادامه داد: اگر تمایلی به افزایش 
دستمزد در نیمه دوم سال نشان ندادیم، باید از محل تغییر قیمت 
بنزی��ن ی��ا هدفمندی یارانه ها س��بد کالای غذایی به کارگران و 
خانواره��ای نیازمند اختصاص بدهیم. خوش��بختانه این اقدام از 
سوی دولت در پیش گرفته شده و قرار است در چند مرحله بسته 
معیشتی به افراد فاقد درآمد ثابت و خانواده های نیازمند داده شود.
این کارشناس حوزه کار با بیان اینکه زمانی می توان یک بار در 
سال دستمزد را تعیین کرد که از ثبات اقتصادی اطمینان داشته 
باش��یم، گفت: اس��فند هر سال برای دستمزد سال آینده کارگران 
تصمی��م م��ی گیریم بدون آنکه بتوانیم اتفاقات و وقایع اقتصادی 

سال بعد را پیش بینی کنیم.

تحقیق و تفحص از مناطق آزاد
 رئیس کمیسیون اقتصادی با اشاره به تصویب تحقیق و تفحص 
از مناطق آزاد گفت: از یکشنبه هفته آینده کار تحقیق و تفحص 
از سوی کمیسیون اقتصادی مجلس آغاز خواهد شد.به گزارش 
صداوسیما، محمدرضا پورابراهیمی افزود: همزمان طرح اصلاح 
قانون مناطق آزاد کش��ور نیز که در کمیته بازرگانی کمیس��یون 
اقتصادی مورد بررسی قرار گرفته است در این کمیسیون به رأی 
نهایی گذاشته و به صحن علنی ارسال خواهد شد.رئیس کمیسیون 
اقتصادی مجلس گفت: با توجه به اینکه مشکلات متعددی در 
طول دو دهه تش��کیل مناطق آزاد کش��ور و عدم تأمین انتظارات 
قانونگذار بویژه در زمینه جذب سرمایه گذاری ها و افزایش ظرفیت 
تولید و اش��تغال تأمین نش��ده اس��ت، ما این طرح را برای تحقق 
اهداف قانونگذار در صحن علنی به رأی نهایی خواهیم گذاشت.
پورابراهیمی افزود: عملکرد مناطق آزاد کش��ور دارای ش��دت و 
ضعفی است و برخی از این مناطق به جای تبدیل شدن به مناطق 

صادراتی به دپوی کالاهای وارداتی تبدیل شده اند.
 

کاهش 70 درصد تخلفات گمرکی 
رئیس نظارت بر فرآیندهای گمرکی ستاد مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز گفت: کاهش توقف کامیونداران، کاهش 6٠ تا 7٠ درصدی 
تخلف��ات و بهب��ود جای��گاه ایران در ش��اخص جهانی »تجارت 
فرام��رزی« از جمل��ه مزایای توس��عه ایک��س ری در گمرکات و 
محورهای مواصلاتی است. حامد گودرزی در گفت و گو با فارس 
گفت: اس��تقرار دس��تگاه های ایکس ری )تصویر برداری با اشعه 
ایکس( در مبادی گمرکی و مسیرهای مواصلاتی درون جاده ای 
نه تنها در راستای کشف قاچاق کالا و ارز کمک شایانی می کند، 
بلکه در پیشگیری از خطرات امنیتی، تروریستی و مواد مخدر هم اثر 
به سزایی دارد.وی گفت: تاکنون ٢٠ درصد مبادی گمرکی کشور 
به دستگاه های ایکس ری مجهز شده اند و در حال حاضر نیازمند 
تأمین و نصب ۵٢ دستگاه در ٣٢ نقطه مرزی کشور هستیم.وی 
در مورد مزایای دستگاه های ایکس ری مستقر شده در محورهای 
مواصلاتی تشریح کرد: به طور کلی ایست و بازرسی حضوری، 
موجب اتلاف وقت کامیونداران و افزایش ترافیک جاده ای بوده 
اس��ت، اما ایکس ری از یک س��و فرآیندهای بازرس��ی و تفتیش را 
مکانیزه و هوش��مند می کند و از س��وی دیگر روند عبور و مرور و 

کشف قاچاق را تسریع و تسهیل خواهد کرد.

کشور نیازمند دیپلماسی اقتصادی 
 نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس گفت: تقویت دیپلماسی 
اقتصادی در کشور نیازمند عزم و اراده جدی است.به گزارش تسنیم، 
عباس مقتدایی افزود: برای تحقق این مهم همه دستگاه ها، سازمان 
ها و ارگان ها باید پای کار باش��ند و در این زمینه تلاش کنند.وی 
اظهارداشت: علی رغم تمامی قول و فعل ها برای تقویت دیپلماسی 
اقتصادی متاس��فانه حتی امروز حرف این موضوع بس��یار مهم در 
کش��ور کمتر ش��نیده می شود.نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی 
گفت: متاسفانه بحث دیپلماسی اقتصادی به عنوان یک سر فصل 
اساسی هنوز در ساختار وزارت امور خارجه کشور بصورت جدی ورود 
پیدا نکرده است.وی ضمن تاکید بر لزوم فعال تر شدن دیپلماسی 
اقتصادی در ساختارهای وزارت امور خارجه و سفارتخانه های ایران 
در خارج از کشور افزود: در حال حاضر سفارتخانه های جمهوری 
اسلامی در خارج از کشور کمک کننده به مسائل اقتصادی نبوده از 
اینرو ضرورت دارد وزارت امور خارجه با جدیت بیشتری به این قضیه 
ورود پیدا کند.مقتدایی بیان داشت: وزارت امور خارجه باید برنامه 
عملیاتی خود را در این زمینه که در همکاری با سایر بخش های دولت 

شکل می گیرد ارائه و به معنای واقعی آن را محقق کند.

اقتصاد كلان

 گروه اقتصادی – كورش شرفشاهی: هنگامی كه از سومديريت 
انتقاد می شـود، دولتمردان برای تطهير خود، منتقدان را به 
سياسـی كاری متهـم می كننـد، در حالی كه بحران مديريت 
يك واقعيت تاسف آور است كه برای اثبات آن دلايل متعددی 
وجـود دارد. يكـی از اين مـواردی كه بتازگی چالش بزرگی را 
ايجاد كرده، واردات 420 كانتينر لوازم خانگی از گمرک است 
كه صدای همگان را درآورده است. در شرايطی كه تحريمها از 
جمله تحريم بانكی مانع انتقال ارز به كشور شده و بحران ارزی 
را رقم زده كه دلار به 32 هزار تومان هم رسيد، هيچ دليلی بر 

واردات اين كالها وجود ندارد.

قانون منع واردات  � 
در حالی این حجم گسترده از لوازم خانگی در انتظار ورود به کشور 
است، که قانونی برای جلوگیری از ورود آن به تصویب مجلس 
رس��یده و نمایندگان مجلس ش��ورای اسلامی در جریان بررسی 
طرح حداکثر استفاده از توان تولیدی و خدماتی کشور و حمایت 
از کالای ایرانی با ماده ١7 و تبصره آن موافقت و تصویب کردند 
که وزارت صمت موظف است ثبت سفارش کالاهای مصرفی و 
مصرفی با دوام خارجی دارای مشابه ایرانی که با کیفیت مناسب 
و به میزان کافی تولید ش��ده باش��د را تا پایان مدت قانون برنامه 
پنج ساله ششم توسعه اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی جمهوری 
اس��لامی ایران ممنوع کرده و یا بر اس��اس ماده ٢٢ قانون احکام 
دائمی برنامه های توسعه کشور از موانع تعرفه ای و فنی جهت 
مدیریت واردات استفاده کند. حالی که حدود دو سال از ممنوعیت 
واردات لوازم خانگی به کش��ور می گذرد، دیوان عدالت اداری به 

ترخیص این ٤٢٠ کانیتر لوزام خانگی بوش رای داده است.

ثبت سفارش مربوط به قبل است � 
جال��ب اینجاس��ت که مدیرکل دفتر مق��ررات صادرات و واردات 
وزارت صمت، ثبت سفارش محموله لوازم خانگی شرکت بوش را 
مربوط به قبل از ممنوعیت واردات اعلام کرد و گفت: تمدید ثبت 
سفارش صاحب کالا نیز بعد از ممنوعیت واردات لوازم خانگی، 
حسب شکایت وی به دیوان عدالت اداری و صدور آرای قضایی 
)بدوی و قطعی( از س��وی دیوان ناظر بر لزوم به واردات کالای 
ثبت سفارش شده صورت گرفته است. سعید عباسپور گفت: ثبت 
س��فارش این محموله مربوط به س��ال ١٣96 و قبل از ممنوعیت 
واردات لوازم خانگی در س��ال ١٣97 اس��ت.وی افزود: ارز مورد 
نیاز جهت واردات این کالاها قبل از ممنوعیت و زمانی بوده که 
سیستم ارز نیمایی ایجاد نشده بود؛ بنابراین مقرر شده بخشی از 
ارز مورد نیاز این محموله از طریق ارز متقاضی و بخش دیگر از 
طریق سیتم بانکی که همان ارز آزاد است تامین شود. در دادنامه 

مربوطه نیز عنوان "بدون انتقال ارز" نوشته شده است.

 � اعتراض تولیدکنندگان به احتمال ترخیص 
اینکه رای دیوان تا چه اندازه درست است، به شرایط ویژه کشور باز 
می گردد. هنگامی که شدت تحریم باعث شده اقتصاد مقاومتی در 
دستور کار قرار گیرد، لازم است قوانین نیز با شرایط اقتصاد مقاومتی 
بررسی شود. در این رابطه سخنگوی انجمن تولیدکنندگان لوازم 
خانگی با اعتراض به بانک مرکزی و وزارت صمت که به مجوز 
واردات لوازم خانگی شرکت بوش اعتراض نکردند، گفت: با وجود 
اینکه ماه ها طول کشیده تا به مواد اولیه و قطعات لوازم خانگی ارز 
تخصیص داده شود و همه تولید کنندگان از عدم تخصیص و تأخیر 
در تخصیص ارز گله مند هستند، ٤٢٠ کانتینر لوازم خانگی خارجی 
در آستانه ترخیص است. حمیدرضا غزنوی گفت: فروشگاه های 
شرکت بوش در سطح بازار فعال هستند و جنس آنها نیز جور است. 
گزارشهای رسیده نیز حاکی از آن است که از یک سال پیش این 
ش��رکت مجوز واردات را دریافت کرده که خلاف مصوبه هیئت 
وزیران مبنی بر ممنوعیت کامل واردات لوازم خانگی است. وی 
با بیان اینکه مش��خص نیس��ت کدام جریان نفوذی در صدور این 
رای دخالت داش��ته گفت: در ش��رایطی این مجوز صادر ش��ده که 
با توجه به تحریم ها و محدودیت منابع باید از خروج ارز از کشور 
جلوگیری شود. به نظر می رسد با همکاری یک سلسله جریان به 
هم پیوسته این مجوز خلاف مصالح ملی صادر شده و قوه قضاییه 
باید به این مس��ئله ورود پیدا کند؛ چرا که این مصوبه ضد تولید 
است و هر کالای خارجی که به کسور وارد شود جای یک کالای 
ایرانی را می گیرد. غزنوی با بیان اینکه صنایع داخلی لوازم خانگی 

تا کنون توانس��ته اند جای ش��رکت های خارجی که با تحریم ها از 
کش��ور ما خارج ش��دند را پر کنند، اما حالا بخش��ی از مسئولان از 
آن ها حمایت می کنند، اظهار کرد: اگر نیاز بازار لوازم خانگی را در 
داخل تامین کنیم، حداقل یک چهارم ارز مورد نیاز برای واردات 
باید به مواد اولیه تخصیص داده ش��ود، اما در صورت تامین بازار 
از طری��ق کالاه��ای خارجی چهار برابر ارزی که صرف مواد اولیه 

می شود باید هزینه شود. 

ترخیص متوقف شد � 
ای واردات به اندازه ای تاس��ف آور اس��ت که معاون فنی گمرک 
اعلام کرد: ترخیص ٤٢٠ کانتینر لوازم خانگی برند بوش که در 
زمان ممنوعیت وارد شده بود، به دلیل ایرادات وارده متوقف شد. 
مهرداد جمال ارونقی گفت: به دلایلی از جمله تبعات ناش��ی از 
ترخیص این کالا و ضربه به تولید داخل و از س��ویی ممنوعیت 
واردات کالاهای گروه )٤(، مقرر شد که گمرک ایران مجددا در 
رابطه با موضوع کانتینرهای لوازم خانگی بوش اس��تعلام کند.
وی گفت: گمرک باید ارزش کالا را تعیین کند که بر این اساس 
ارزش ابتدایی کالایی که به گمرک اظهار شده بیش از ١٠ میلیون 
یورو است ولی باید ارزش این کالاها به طور دقیق مورد بررسی 
قرار بگیرد تا مش��خص ش��ود که چه میزان و چگونه اس��ت. وی 
اع��لام ک��رد: در زمانی که برای ترخیص واردات کالاهای گروه 
)٤( طبق مصوبه دولت مهلت  تعیین شد قرار بر این بود که سود 
بازرگانی تا دو برابر اخذ شود که متاسفانه صاحبان این کالا فقط 

یک برابر س��ود بازرگانی پرداخت کرده اس��ت که از نظر گمرک 
ایران مورد تایید نیست.

روند رو به رشد تولید لوازم خانگی  � 
در حالی این حجم از لوازم خانگی مجوز ورود گرفته که بررس��ی 
آمارهای رس��می وزارت صمت حاکی از تداوم روند رو به رش��د 
تولید انواع لوازم خانگی در کشور دارد، به طوری که در دو بخش 
ماشین لباسش��ویی و یخچال و فریزر به ترتیب رش��دهای 9.۵٢ 
درصدی و ٢٤.6 درصدی به ثبت رسید. شرایط نشان می دهد که 
تولیدکنندگان در ماه های گذشته با وجود همه مشکلات از جمله 
کمبود تخصیص ارز و دشواری های تهیه مواد اولیه، با رشد تولید 
مواجه بوده و امروز به هیچ عنوان کمبودی در سمت عرضه وجود 
ندارد.مطابق اعلام کارشناس��ان، کارخانجاتی داریم که در هفت 
ماهه امس��ال ١٠٠ درصد به تولیدات ش��ان نسبت به مدت مشابه 
پارسال اضافه شده یا برای نخستین بار دو شرکت صاحب نام داخلی 

خط تولید ماشین ظرف شویی را در کشور راه اندازی کردند.

قوانین غیرعملیاتی و شعاری � 
نگرانی تولیدکنندگان اجرا نشدن قوانین است به نوعی که عضو 
هیات مدیره خانه صمت اصفهان با اعلام اینکه تصویب چنین 
قوانینی تنها جنبه شعاری دارد گفت: بسیاری از قانون گذاران یا 
دولتمردان به دنبال آن هس��تند که در جامعه اعلام کنند پیگیر 
حمایت از تولید داخلی هستند و در شرایط کنونی که واحدهای 
تولیدی از دولت و قانون گذاران توقع حمایت عملی در حوزه تولید 
را دارند، گاهی تصویب چنین قوانینی فقط شکل ظاهری داشته 
و در اجرا به درس��تی صورت نمی گیرد.محمدرضا برکتین گفت: 
به طور معمول در دوران رونق که دلارهای نفتی فراوان اس��ت، 
توجهی به تصویب قانون در زمینه حمایت از تولید داخلی نمی شود 
و در شرایط رکود و سختی، همه به فکر حمایت از تولید ملی می 
افتند.برکتین اضافه کرد: ضروری است که چه در شرایط رکود و 
چه در شرایط رونق متناسب عمل کنیم و به تولیدکننده داخلی 
اولویت داده ش��ود، اما این اولویت باید درچارچوب ایجاد ش��رایط 
رقابتی و قیمتی صورت بگیرد. اینکه به چه دلیل این حجم از لوازم 
خانگی از س��ال 96 در گمرک مانده و چگونه در ش��رایط کنونی 
ترخیص شده، جای سوال دارد اما مهمتر این است که حق نداریم 
به نوعی تصمیم بگیریم که تولیدکننده ناامید شود. وقتی اقتصاد 
از سیستم دلالی، سفته بازی، مافیا و... رنج می برد، می بایست با 
واردکنندگان برخورد صورت بگیرد. باید برخورد ریشه ای صورت 
بگیرد بدین معنا که صادرکننده مجوز در وزارت صمت، فردی که 
ارز را در بانک مرکزی تخصیص داده و هر گام دیگری که در این 
زمینه برداشته شده، با جدیت بررسی شود و هر رد پایی که بیانگر 

رانت باشد، بشدت شناسایی، معرفی و برخورد شود.
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معمای کانتینرهای   بوش!

اخبار كوتاه

دبيركل خانه كارگر  خبرداد

رفاه و امنیت شغلی کارگران در معرض تهدید
دبیرکل خانه کارگر گفت: به جای تضییع حق کارگران، از قانون کار 
آسیب شناسی کنیم و در جاهایی که نیاز به تقویت حقوق کارگران 

داریم، باید الحاقیه ای را تهیه و به قانون اضافه کنیم.
به گزارش ایلنا علیرضا محجوب در گردهمایی سالگرد تصویب 
قانون کار با اشاره به تلاش هایی که در جهت اصلاح قانون کار 
متمرک��ز ش��ده اند، گف��ت: من نمی دانم چ��را هر کس که در مقام 
نماینده وارد مجلس می ش��ود، می خواهد برای اصلاح قانون کار 
طرح بنویس��د اما مگر همین قانون کار با حمایت های مندرج در 
آن به صورت کامل اجرا می شود؟! مگر کارگران توانسته اند رفاه 
و امنیت ش��غلی داش��ته باش��ند؟ اصلاح قانون کار در شرایطی که 

کارگران چیزی از آن نگرفته اند و مشمول تمام حمایت های آن 
نشده اند، چه معنایی دارد؟ زمانی که در مجلس بودم کار بزرگ ما 
مقابله با این تفکرات بود؛ تفکراتی که می خواس��تند برای اجرای 

همین حمایت های حداقلی هم مانع تراشی کنند.
وی ب��ا ی��ادآوری اینک��ه قانون کار قانون حداقل ها اس��ت، گفت: 
هر کس که در مس��ندی می نش��یند می خواهد ریشه این قانون را 

بزند و ظرفیت های حمایتی آن را س��اقط کند. به جای این کارها 
با کارفرمایان صحبت کنید تا مراقب دس��تمزد و امنیت ش��غلی 
کارگران باشند.  دبیرکل خانه کارگر افزود: همین امروز دولت باید 
به گونه ای عمل کند که حافظ منافع کارگران باشد. در آن زمان 
آیت الله خامنه ای در مقام رییس جمهور از این قانون دفاع کردند و 
امروز هم در مقام رهبری از بازنگری در دستمزد کارگران حمایت 

می کنند. از ایشان تقاضا داریم که همچنان از قانون کار حمایت 
کنند.  وی بر اهمیت تعلیم قانون کار تاکید کرد و گفت: تلاش کنیم 
که قانون کار را بیاموزیم و به دیگران تعلیم دهیم تا در این شرایط 

اقتصادی از ناحیه تضییع حقوق خود لطمه نخورند. 
محجوب با بیان اینکه امروز از واژه اصلاح سوءاستفاده می شود، 
گفت: کس��انی نشس��ته اند و می گویند قانون کار اصلاح شود که 
این سوءاستفاده از واژه اصلاح است. اصلاح واژه ای است که امام 
حسین)ع( به کار گرفت تا فلسفه قیام خود علیه ظلم را توضیح دهد. 
امام فرموده بودند: »من نیامدم الا برای اصلاح«. امروز اما اصلاح 

را بهانه قرار داده اند تا حقوق کارگران را نادیده بگیرند. 

رنجاقتصادازبودجههایغیرعملیاتیپرداختوامقرضالحسنهیکمیلیونیبهحدود۱0میلیونسرپرستخانوار
رئیس بانک مرکزی نوش��ت: پرداخت وام قرض الحس��نه یک میلیونی به حدود 
١٠میلیون سرپرست خانوار که درآمد ثابت ندارند، از محل همان اعتبارات 7۵ هزار 
میلیارد تومانی اختصاصی نظام بانکی برای مقابله با آثار کرونا است. برای حفظ 
ثب��ات مال��ی و جلوگی��ری از انح��راف از هدف تورمی، علی رغم نیاز به منابع مالی 
جهت تأمین نیازهای معیشتی مردم، بانک مرکزی چاره ای جز ادامه سیاست های 
انضباطی خود و عدم انبساط جدید پولی ندارد. به گزارش ایسنا، عبدالناصر همتی 
ادامه داد: باتوجه به اهمیت کنترل نقدینگی و تورم، کمک های دیگری نیز که از 

سوی دولت و مجلس محترم برای معیشت مردم درنظر گرفته می شود، به این نکته مهم توجه داشته  و به منابعی 
غی��ر از مناب��ع بان��ک مرکزی، برای تأمین آن، تکیه می کنند.بانک مرکزی درخصوص کنترل تورم حداکثر تلاش 
خود را به عمل آورده و از تمام ابزارهای لازم استفاده خواهد کرد.رئیس بانک مرکزی گفت: در آذرماه که برای 
کنترل شیوع بیماری کرونا برخی از مشاغل تعطیل می شوند،  شعب بانک ها باحداکثر نصف تعداد کارکنان فعالیت 

خواهند داشت و تمهیدات لازم برای کاهش ضرورت حضور مشتریان پیش بینی شده است. 

نماینده ادوار مجلس با اشاره به بی میلی دولت برای اصلاح ساختار بودجه گفت: 
عم��لا فرصت��ی ب��رای تغییر و اصلاح نمانده و دولت همان ش��یوه س��ابق را برای 
بودجه نویسی اجرا کرده است.به گزارش تسنیم، موسی الرضا ثروتی گفت: افزود: 
تا کنون چهار برنامه توسعه پنج ساله گذشته اما نه تنها بودجه عملیاتی نشده بلکه 
انظباط بودجه ای نیز وجود ندارد. نماینده ادوار مجلس گفت: نمایندگان طرحی را 
تهیه کردند تا ساختار بودجه تغییر کند اما نماینده دولت اعلام کرد این کار فایده 
ن��دارد. دول��ت بودج��ه را تهیه ک��رده و نماینده ها هر چه مصوب کنند اثری به حال 

بودجه نخواهد داشت زیرا دولت عملا اعلام کرد ساختار بودجه را تغییر نمی دهد.ثروتی گفت: سال گذشته بودجه 
سال 99 را مجلس رد کرد اما اتفاقی نیفتاد و کمیسیون تلفیق بودجه را »ماستمالی« کرد و مجلس آن را مصوب 
کرد. متاسفانه تاکنون اصول بودجه نویسی تغییر نکرده است و همچنان شاهد بودجه ای بی انضباط، غیر عملیاتی 
و غیر مفید هستیم. دولت ها وقتی بودجه را ارائه می دهند اعلام می کنند بودجه نفتی نیست و انتشار اوراق مشارکت 

کمتر و بنابراین بودجه واقعی است اما در پایان مشخص می شود تخلفات گسترده در بودجه وجود دارد. 

 وزی��ر اقتص��اد در پاس��خ به اینکه م��ردم گمان می کنند 
دولت نمی گذارد قیمت دلار کاهش پیدا کند چراکه شاهد 
کاهش قیمت ارز تا ٢٢ هزار تومان و افزایش مجدد آن 
بودیم، گفت: دولت با واقعی شدن قیمت ارز موافق است 
و هیچ ممانعتی از بهبود روند شرایط ارزی کشور و تعدیل 

قیمت دلار نمی کند.
به گزارش تسنیم، فرهاد دژپسند گفت: کالاهایی که در 
بنادر و پایانه ها هس��تند و اظهار نش��ده اند، یا دنبال حل 
مش��کل منش��ا ارز خود هستند و یا مشکلاتی نظیر ثبت 
س��فارش دارند که این امر، بحث گمرک و رس��وب آن 
نیس��ت. با بیان این که رس��وب کالا در گمرک ها وجود 
ندارد و گمرک ها و وزارت صمت به دنبال ترخیص کالا 

با س��رعت بالا هس��تند افزود: از همه فعالان اقتصادی و 
سیاسی خواهش می کنم در اظهار نظرهای خود رعایت 
انصاف را بکنند چراکه هر دستگاه نظارتی و تحلیلی که به 
موضوع ترخیص کالاها ورود کرده ، دیده است که دولت 

هیچ نفعی از رسوب کالا در گمرک نمی برد.
وی ادامه داد: اگر کالایی در گمرک بماند هم وارد کننده 
اذیت می شود و هم دولت بواسطه کمبود عرضه در بازار 
دچار مشکل می شود بویژه اینکه بسیاری از این کالاها 
ج��زو م��واد اولیه تولید، لوازم یدکی یا کالاهای ضروری 
است و بنابراین خود ما هم برای ترخیص این کالاها لحظه 
ش��ماری می کنیم. وزیر امور اقتصادی و دارایی افزود: 
همیشه یک اشتباه اتفاق افتاده است و آن اینکه، کالایی 
که در بنادر یا پایانه های کشور هستند را به عنوان کالای 
گمرکی تلقی می کنند درحالیکه کالایی در گمرک طبقه 
بندی می شود که اظهار گمرکی آن صورت گرفته باشد و 
بعد از اظهار گمرکی است که کالا در صف ترخیص قرار 
می گیرد. دژپس��ند گفت: کالاهایی که در بنادر و پایانه 
ها هستند و اظهار نشده اند یا دنبال حل مشکل منشا ارز 
خود هستند و یا مشکلاتی نظیر ثبت سفارش دارند که 

این امر، بحث گمرک و رسوب آن نیست. 

 رییس سازمان آموزش فنی و حرفه ای گفت: برنامه های 
جدی برای مهارت آموزی که نیاز مبرم توسعه آینده کشور 
است تدوین و با نگاه نو به توانمند کردن نیروهای ماهر 
پرداخته ش��ود.به گزارش ایرنا علی اوسط هاشمی گفت: 
افزود: منافع ملی را مبنای ایرانی بودن خودمان قرار دهیم 
تا بتوانیم کشور را در مسیری که مستحق تعالی و رشد 
است قرار دهیم در همین راستا هدف ما بر این است که 
قامت این منطقه را به گونه ای ارتقا دهیم که به س��مت 
فعالیت هایی در نقش های ملی قرار گیرد تا در این مسیر 

اهداف منطقه ای را جستجو کند.
معاون وزیر تعاون گفت: یکی از مشکلات جدی جامعه 
اشتغال است، بیکاری تهدید بزرگی برای امنیت کشور 
محس��وب می شود، برنامه ریزی اساسی برای تحصیل 
کردگان فاقد مهارت جویای کار که در زیر خط فقر قرار 
دارند تدوین ش��ود چنانچه به این گروه توجه نکنیم در 

شرایط سخت اتفافات ناگواری محتمل است.
هاش��می تصری��ح ک��رد: جامعه با جابجای��ی ارزش ها 
روبروست همه توجهات معطوف به عنوان گرایی است که 
باید با فعالیت های فرهنگی به توزیع ارزش ها بپردازیم، 
هر کس بر اساس قابلیت و توکل بر توانمندی خویش به 

موقعیتی دست یافت که دیگران از قابلیت های او بهره 
ببرند دارای ارزش است.

وی بی��ان ک��رد: ب��ا تحلیل گس��ترش ش��رایط موجود 
دانش��گاههای کش��ور نسبت به سایر کشورهای جهان 
به نتایجی چون بالاترین نرخ بیکاری تحصیل کردگان 
دانش��گاهی روبرو می ش��ویم که امس��ال زیر ۵٠درصد 
انتخاب رش��ته در دانش��گاه های کشور داشتیم، سازمان 
آموزش فنی و حرفه ای با بررس��ی آس��یب های موجود 
برای هر نیروی ماهر و توانمندی که توان ایجاد آموزشگاه 
های آزاد در رشته های نوین حوزه مهارت را داشته باشد 
مج��وز و پروان��ه فعالی��ت صادر کرده و در اختیار وی قرار 

خواهد داد.  

هاشمی توسعه آينده را نيازمند مهارت آموزی دانستوزير اقتصاد تاكيد كرد

بيكاری تهديد بزرگی برای امنيت كشور استدولت موافق واقعی شدن قيمت ارز است


